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Jest to pierwsze sprawozdanie Zarządu z działalności koła łowieckiego KUNA w Siemiatyczach   
    Stan członków koła jest 31 osób w tym jeden członek niemacierzysty . Przyjęto trzech nowych 
członków  kol . Jerzego Kuleszę , Romana Matosiuka oraz Witolda Suprunowicza . W roku 
bieżącym płaciliśmy 20 % wartości szkód co daje kwotę 14649 zł .  
Plan odstrzału zwierzyny  łownej w bieżącym roku przedstawiał się następująco: 
Łosie     byki      plan    1     odstrzał     1 
             Klępy               1                       0 
Jelenie  byki                  2                       0 
             Łanie                2                       0 
             Cielaki              0                        1 
Sarny   rogacze              8                        5 
            Kozy                  9                       3 
Dziki                            17                     14 
Zające  odstrzał                                   446 
             Odłowy         100                     83 
Lisy                                                        3 
Bażanty                                                 31 
Kaczki                                                   74 
Kuropatwy                                          363 
 

W dniach od 05 . 09 . 1975 roku do 10 . 09 . 1975 w kole odbywa się wcześniej zgłoszone 
polowanie dewizowe na kuropatwy . Zgłoszenie przyjęli myśliwi z Francji . Polowanie odbywało 
się w dwóch grupach tj . po dwóch myśliwych zagranicznych w grupie ,oraz nasi koledzy jako 
podprowadzający i pomocnicy do noszenia kuropatw i amunicji . Średnio dziennie myśliwy 
strzelał 34 kuropatwy . polowali w obwodach 319 i 327 . Ogółem pozyskali 820 ptaków . 
Polowanie odbywało się bez psów .W dniach 18.10.do 25.10.1975 roku  gościł w naszych 
obwodach 316 , 318 , 327 myśliwy z Austrii z zamiarem odstrzelenia łosia . Z protokołu z 
polowania wynika , że przedsięwzięcie dewizowego myśliwego zostało uwięczone sukcesem w 
ostatnim dniu pobytu . W obwodzie 316 dokonał odstrzału łosia byka .W piśmie wyjaśniającym 
do Orbisu Prezes Koła kolega Karolczuk Franciszek wyjaśnia , że były trudności ze znalezieniem 
odpowiedniego łosia dla myśliwego dewizowego . W pierwszym dniu spotkano łosia , lecz wg 
oceny myśliwego jego poroże odbiegało od normalnych rosoch łosia , dlatego też uznał , że 
powinien on być strzelony jako selekcyjna . Podobna sytuacja była dnia następnego , gdy spotkał 
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łosia o niezbyt ładnych rosochach . Dopiero w dniu 25.10.1975 roku spotkał trzy łosie , z których 
jeden był naprawdę ładny. Pełne łopaty . Był bardzo zadowolony .  
 
Dochody i wydatki koła za rok 1974/1975 
1. odstrzał zwierzyny grubej przez dewizowców  50144 zł                                         
2. odstrzał zwierzyny grubej przez koło    1880 6 zł                                                   
3. zające bite     430 30 zł                                                                                           
4. zające odłowione   38697 zł                                                                                   
5. dotacje  FOZ z PZŁ     26400 zł                                                                             
6. dotacje z Nadleśnictwa na zagospodarowanie łowisk   8240 zł                            
7. inne dochody   6196 zł                                                                                           

     razem dochody             198117 zł                                                                                      
Wydatki :  
1. Płace strażnikom                                                                                         32998 zł                                                                           
2. premie myśliwym za ubitą zwierzynę i nagrody za pracę zarządu             35160 zł 
3. karma dla zwierzyny i ptactwa                                                                    5550 zł                                                        
4. transport zwierzyny , myśliwych , karmy                                                     9986 zł                                        
5. BHP                                                                                                                880 zł                                                                                              
6. paśniki , ambony , budki itp. Urządzenia                                                  10129 zł                                    
7. odstrzał drapieżników                                                                                 2500 zł 
8. ZUS                                                                                                             4902 zł                                                                                       
9. uprawa poletek                                                                                            5286 zł                                                                          
10. odłowy zajęcy                                                                                              8870 zł                                                                             
11. budowa domu myśliwego w Białymstoku                                                   5425 zł                                   
12. Tanuta dzierżawna i na FOZ                                                                  24474 zł                                                  
13. odszkodowania za ziemiopłody dla rolników        20 %                          14649 zł 
14. prowizja dla banku                                                                                      127 zł                                                                       
15. delegacje służbowe                                                                                   422 zł                                                                     
16. prolęgata broni                                                                                       4420 zł                                                                          
17. wieczorek myśliwski                                                                              9737 zł                                                                   
18. wydatki administracyjne /mat . piśm . znaczki itp. .                            3757 zł                       
naganka podczas polowania                                                                                2730 zł 
                                                   
razem wydatki                                                                                                 182003 zł 
 
    Przy organizowanych polowaniach zbiorowych, Zarząd Koła występował do firm powiatu 
siemiatyckiego o wynajęcie samochodu do transportu myśliwych i naganki . Jak wynika z 
dokumentów dobrym sprzymierzeńcem w tych sprawach była Wojewódzka Spółdzielnia 
Transportu Wiejskiego w Siemiatyczach , która podstawiała samochody Star wyposażone w 
ławki .   
 

Wydarzeniem dość szczególnym bało odmowa wydzierżawienia obwodu 329 na Mielniku , a 
obwód 327 został podzielony na dwa tj . 327 i 327 A  
W 1975 roku władzę w kole piastowali :  
Karolczuk Franciszek     Prezes koła 
Zaremba Jan                 V – ce.  prezesa 
Adamowicz Stanisław   łowczy 
Kondrat Jerzy   skarbnik 
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Pietrzykowski Henryk   sekretarz 
Za pracę w zarządzie  należy wypłacić nagrodę w wysokości po 1000 zł 
 
 
 
 
                                                          
 
 

                  
 
 
W dniu 27 marca 1976 r . zwołano zebranie ogólne członków koła Łowieckiego KUNA w 
Siemiatyczach , by przedyskutować sprawy finansowe , które od dłuższego czasu nie schodziły z 
ust kolegów myśliwych a mianowicie : -ponieważ od kilkunastu lat w naszym kole nie było 
wypłacane należne członkom koła 40 % wpływów z pozyskanej zwierzyny , a w kasie koła 
mamy pełne zabezpieczenie  pieniężne na dokarmianie  i hodowlę zwierzyny w naszych 
obwodach , koledzy myśliwi zwracali się do Zarządu koła aby wypłacić 40 % należnych 
wpływów z pozyskanej zwierzyny za trzy lata  na zakup ubrań , reperację i zakup broni oraz 
psów myśliwskich . Wypowiadali się na ten temat koledzy : Pietrzkowski , Kondrat , Karolczuk , 
Zaręba , Smorczewski , Podgórski, Bartoszewicz , Terpołowski , Tatarczuk , Medrycki , Kulesza 
, Stopczyk , Adamowicz . W końcowej dyskusji sprecyzowano wniosek  następującej treści : 
Podzielić całe 40 % wpływów z pozyskanej zwierzyny / odstrzał łosi , kozłów ,  saren , 
kuropatw , odłowy zajęcy w sumie około 130 tysięcy złotych równo na wszystkich członków 
koła za poszczególne lata bez członków niemacierzystych . W głosowaniu jawnym głosowało za 
tym wnioskiem 19 członków  , a zatem wszyscy co brali udział w zebraniu .Ponadto jednogłośnie  
został przyjęty wniosek Komitetu Miejsko Gminnego PZPR w Siemiatyczach o przekazanie na 
rzecz ORMO w Siemiatychach kwotę 2400 zł  . Postanowiono także zwołać Walne zebranie 
członków koła na dzień 24 . 06 . 1976 roku . 
Obecni na zebraniu w dniu 27 marca 1976 roku : 

1. Pietrzykowski Henryk 
2. Romaniuk Władysław 
3. Mendrycki Szymon 
4. Boratyński Jan 
5. Kulesza Jerzy 
6. Klemienia Mikołaj 
7. Podgórski Eugeniusz 

8. Tatarczuk Bogusław 
9. Adamowicz Stanisław 
10. Kondrat Jerzy 

11. Warszycki Władysław 
12. Stopczyk Antoni 
13. Smorczewski Tadeusz 
14. Terpiłowski Zdzisław 
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15. Bartoszewicz Ludwik 
16. Terpiłowski Tadeusz 
17. Zaremba Jan 

18. Karolczuk Franciszek 
19. Jarocki Piotr

 
Sprawozdanie z działalności koła za rok 1975/1976 złożył kol. Prezes Karolczuk 

Franciszek , który w swym sprawozdaniu stwierdził , iż koło liczy obecnie 26 członków w 
tym jeden niemacierzysty . W roku ubiegłym odeszło pięciu kolegów myśliwych tj. kol. 
Iwaniuk , Kramkowski , Oleszczuk , Dobrzycki , Matosiuk .Po raz pierwszy został 
przekroczony plan pozyskania dzików . W roku bieżącym z tytułu odszkodowań koło 
wypłaciło 25 % wartości odszkodowań , co stanowi kwotę 14600 zł . Koło zatrudnia 
aktualnie 2 płatnych strażników łowieckich i 1 ryczałtowo . 
 
 
 
                                                                                                                                                                               
 
Realizacja planu pozyskania zwierzyny przedstawia się następująco  ; 
 
Łosie    byki              plan     2               odstrzał          1 
            Klępy                        2                                      1  
Sarny  rogacze                      6                                      4 
           Kozy                          7                                      3 
Dziki                                   22                                    22 
Zające odstrzał                                                          692 
            Odłowy                 100                                  102 
Lisy                                     31                                    13 
Kaczki                                                                         30 
Kuropatwy                                                                982 
Bażanty                                                                       27 
 W roku gospodarczym 1975/1976 odstrzelono przez strażników ogółem : 51 psów , 
16 kotów , 49 krukowatych . Ponadto w obwodzie 152 został ujawniony kłusownik 
wskazany przez strażnika łowieckiego . Tytułem nagrody strażnik otrzymał 1000 zł 
nagrody . Na zakup karmy wydatkowano 10101 zł ponadto na zagospodarowanie poletek 
wydatkowano 2038 zł . Po zamknięciu roku gospodarczego w dochodach było 342.142 zł a 
wydatki 215.952 zł. Saldo obecne kasy wynosi 241.726 zł . Saldo z ubiegłego roku było  
115.537 zł , a wiec saldo w stosunku do roku ubiegłego wzrosło  o 126.189 zł .  

Na staż kandydacki na myśliwego został przyjęty kol . Tymiński Tadeusz  
W wyborach do zarządu koła zostali zgłoszeni : 
Karolczuk F .,Zaremba Jan ,Smorczewski T . Terpiłowski T . Stopczyk A . Kuczabski H .  
W głosowaniu tajnym członkami zarząru zostali koledzy – Karolczuk – Prezes , 
Terpiłowski Tadeusz Łowczy , Zaremba Jan – sekretarz , Smorczewski Tadeusz skarbnik  
 
 
 
 



 5 

       
 
 
 
 
 
 
 

         
 
 
 
 
 
 



 6 

 
 
 

 

                                                                                               
 

Koło łowieckie KUNA liczy obecnie 25 członków macierzystych , dwóch 
niemacierzystych oraz jeden kandydat . Z koła odeszli koledzy – Burkało Wasyl , Kulesza 
Jerzy . Koło gospodaruje na czterech obwodach łowieckich o ogólnej powierzchni 20.330 ha 
. w tym 4840 ha lasu . Na jednego członka przypada obecnie 780 ha .Koło obecnie 
zatrudnia czterech strażników łowieckich. Z podziału obwodu 327 przypadło dla naszego 
koła 4650 ha i jest to obwód o nr. 156. 
Realizacja planu odstrzału zwierzyny w minionym sezonie 1976/1977 wygląda 
następująco : 
Łosie    byki        plan 1       odstrzał  1 
            Klępy              3                      1 
            Łoszaki           1                      1 
Sarny   kozły               8                     3 
            Kozy              10                    5 
           Koźlę               4                     3 
Dziki                         19                 19. 
Zające odstrzał                             517 
            Odłowy                               52 
Kuropatwy                                   706 / odstrzał dewizowy / 
   W dniach 21 do 26 maja 1977 roku odbywało się polowanie dewizowe na kozły . 
Odstrzelono 6 sztuk o wadze parostków  - 240 g ,341 g , 298 g , 353 g , 281 g , 252 g  
Koło uprawia trzy poletka o ogólnej powierzchni 1 , 6 ha. Które są obsiane owsem .  
W minionym sezonie zakupiono po bardzo niskich cenach 12 ton pośladu oraz dwie fury 
owsa w snopach i 2 fury siana. W sezonie tym wybudowano 7 ambon , które zostały 
postawione w obwodzie 151 , planuje się w przyszłym sezonie postawienie w tym obwodzie 
25 paśników . 

   Członkowie koła KUNA stan na 18 czerwca 1977 r . 
 
 

1. Adamowicz Stanisław 
2. Bartoszewicz Ludwik 

3. Boratyński Jan 
4. Czekanowski Witold 
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5. Flantz Euzebiusz 
6. Jarocki Piotr 
7. Klemienia Mikołaj 
8. Kałużny Józef 
9. Karolczuk Franciszek 
10. Krasowski Karol 
11. Kondrat Jerzy 
12. Kuczabski Henryk 
13. Mendrycki Szymon 
14. Pietrzkowski Henryk 
15. Podgórski Eugeniusz 

16. Romaniuk Władysław 
17. Smorczewski Tadeusz 
18. Stopczyk Antoni 
19. Terpiłowski Tadeusz 
20. Terpiłowski Zdzisław 
21. Warszycki Władysław 
22. Zaremba Jan 
23. Suprunowicz Wiktor 
24. Selezniew Anatol 
25. Tatarczuk Bogusł

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               

 
          

                                                                                                                                                                  
W roku tym odbyło się zebranie sprawozdawczo – wyborcze w którym uczestniczyło 20          
członków koła na stan ogólny 24 . Przyjęto nowych myśliwych z koła łowieckiego w 
Grodzisku kol. Sadowskiego Stanisława i Piotrowskiego Tadeusza . Ponadto na staż 
kandydacki na myśliwego zostali przyjęci kol . Mazurek Stanisław, Sala Norbert i 
Wielgosiński Józef . W tajnym głosowaniu wybrano nowy zarząd w skład którego weszli 
kol. Karolczuk Franciszek prezes, Zaremba Jan łowczy, Kondrat Jerzy skarbnik i 
Bartoszewicz Ludwik sekretarz. Ustępującemu zarządowi postanowiono wypłacić nagrodę 
za dobrą działalność w kwocie po 2000 zł . 
W dniach 21 do 27 maja 1978 roku było organizowane polowanie na kozły dla myśliwych 
dewizowych . Odstrzelono 8 rogaczy o wadze parostków ; 365 g , 245 g , 210 g , 350 g , 349 
g , 345 g ,260 g , 205 g, . Gośćmi koła byli myśliwi z Republiki Federalnej Niemiec .  
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Nim przyjdzie pomoc trzeba samemu radzić z pozyskanym łosiem . Kolega Sadowski 
Stanisław podczas patroszenia łosia byka strzelonego w obwodzie 151 
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 W / g  protokołu z walnego zebrania , które odbyło się w dniu 29 kwietnia 1979 
roku , wynika iż koło KUNA liczy 27 członków w tym dwóch niemacierzystych . W 
zebraniu wzięło udział 18 kolegów . 
Otwarcia zebrania dokonał kolega prezes Karolczuk Franciszek , który powitał zebranych 
kolegów myśliwych . W dalszej swej wypowiedzi zaproponował powołanie 
przewodniczącego i sekretarza zebrania . Zgłoszono i przyjęto jednogłośnie na 
przewodniczacego kol . Terpiłowskiego Tadeusza a na sekretarza kol . Sadowskiego 
Stanisława . Kolega Terpiłowski zaproponował następujący porządek obrad : 
 Sprawozdanie zarządu koła 
 Sprawozdanie komisji rewizyjnej 
 Dyskusja nad sprawozdaniami 
 Podjęcie uchwał i wniosków 
      
Wolne wnioski 
 Spotkanie koleżeńskie na krzyżówce .  
Odnośnie pkt . pierwszego zabrali głos kol. Zaremba Jan łowczy koła oraz kol. Kondrat 
Jerzy skarbnik . W swym sprawozdaniu łowczy dość szeroko omówił działalność  zarządu 
i koła na rzecz zagospodarowania łowisk przedstawiając szereg liczb ,  z których można 
było wywnioskować , że plan pozyskania zwierzyny i zagospodarowania łowisk jest 
zadawalający . W roku gospodarczym 1978 / 1979 wydatkowano na dokarmianie 
zwierzyny  47.342 zł z czego 19.500 zł otrzymaliśmy z Nadleśnictwa Nurzec . Dużą 
pomoc  w pozyskaniu karmy wykazał kol. Sadowski Stanisław pozyskując w Centrali 
Nasiennej nieodpłatnie 12 ton podsypy  [ uszkodzone ziarna zbóż , plewy itp. . ]Wpływy  
w minionym sezonie wyniosły 274.423 zł 30 gr. Pozostałość z roku ubiegłego 98.234,05 zł 
razem 372.657,35 zł . Wydatki w tym okresie ogółem wyniosły 289.793,80 zł  saldo na 
dzień 31 marca 1979 roku wynosi 82.863,55 zł .Komisja rewizyjne nie wnosi żadnych 
zastrzeżeń do pracy zarządu i wnosi o przyznanie nagrody  w kwocie 8000 zł . Propozycja 
ta została przyjęta jednogłośnie . Ponadto przyjęto  uchwały między innymi : 
 Pobieranie opłat od nowowstępujących  po 100 zł oraz 500 zł na zagospodarowanie 
łowiska , ukarać kolegów którzy nie brali udziału w odstrzale drapieżników  w dniach 22 i 
29 kwietnia 1979 roku kwota po 100 zł .  
 W sezonie 1978 / 1979 było organizowanych 14 polowań zbiorowych z czego 11 
typowo polowania na dziki i lisy , oraz trzy na zające i bażanty .  
Myśliwi zagraniczni z Niemiec odstrzelili osiem rogaczy o wadze parostków ; 110 g ,290 g , 
110 , 210 g ,130 g ,315 g , 175 g , 320 g. 
Zarząd Koła zgłasza do Orbisu na najbliższy sezon odstrzał dwóch łosi byków i sześć 
dzików ,dziesięć kozłów ,  
 
 
 



 10 

          
 

Stan członków koła KUNA  na dzień 15 czerwca 1980 roku  wynosi 28 oraz dwóch 
kolegów niemacierzystych .  

1. Adamowicz Stanisław 
2. Boratyński Jan 
3. Flantz Euzebiusz 
4. Suprunowicz Wiktor 
5. Sadowski Stanisław 
6. Stopczyk Antoni 
7. Mazurek Stanisław 
8. Klemianie Mikołaj 
9. Warszycki Władysław 
10. Jarocki Piotr 
11. Terpiłowski Tadeusz 
12. Terpiłowski Zdzisław 
13. Mendrycki Szymon 
14. Romaniuk Władysław 

15. Tatarczuk Bogusław 
16. Smorczewski Tadeusz 
17. Tymiński Tadeusz 
18. Krasowski Karol 
19. Podgórski Eugeniusz 
20. Podgórski Jerzy 
21. Kuczabski Henryk 
22. Pietrzykowski Henryk 
23. Piotrowski Tadeusz 
24. Kałużny Józef 
25. Karolczuk Franciszek 
26. Bartoszewicz Ludwik 
27. Kondrat Jerzy 
28. Zaremba Jan

 
Władzę w kole sprawowali kol. Karolczuk Franciszek – prezes ,     Zaremba Jan 

łowczy , Kondrat Jerzy skarbnik oraz Bartoszewicz Ludwik sekretarz .  
Koło dzierżawi 4 obwody łowieckie o powierzchni 21.150 ha w tym powierzchni 

leśnej 4840 ha . Na jednego członka koła przypada 754 ha . W / g nowych zarządzeń 
władz PZŁ sugerowana jest powierzchnia 400 ha na jednego myśliwego , dlatego też chcąc 
utrzymać dotychczasowe obwody koło zmuszone jest przyjąć nowych członków . Koło 
zatrudnia obecnie 4 strażników łowieckich z czego dwóch jest na etacie koła . Na ich 
utrzymanie koło płaci 65 tys .  zł rocznie . Posiadamy obecnie trzy poletka o powierzchni 
1.5 ha ,które są zagospodarowane  - na krzyziku obsiano kukurydza , strzelnica posiana jest 
gryka i koło Orunia jest owies . Koszt uprawy poletek wynosi około 8000 zł .  
 Wpływy do kasy koła w sezonie 1979 / 1980 wyniosły 223.140 zł,rozchody 232.524 
zł . Był to bardzo trudny okres dla zwierzyny ze względu tego , iż zimę minioną uznano za 
zimę stulecia . Obfite opady śniegu spowodowały , że nie mogliśmy korzystać z żadnych 
środków transportu do dokarmiania zwierzyny . Karmę roznoszono na plecach ,zwierzyna 
gromadziła się nieopodal gospodarstw . Notowaliśmy bardzo liczne upadki zwierzyny z 
wycięczenia , zagryzione przez psy  Podczas uzgadniania planów pozyskania zwierzyny na 
następny sezon z Nadleśnictwem Nurzec koło zostało poinformowane , iż udział kosztów 

   1980 
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w pokryciu szkód w uprawach rolników wzrasta do 30 %.W sierpniu 1979 roku koło 
zakupiło 200 szt . bażantów ,które było przechowywane przez  kol . Bobrowicz Wacława . 
Wyhodowało się 130 szt . z czego 75 szt . kur i 15 kogutów wypuszczono w teren łowiska 
, na nioski pozostało 25 kur i 3 koguty  . Hodowla ta nie powiodła się .  
  
 
 Powołano nowy skład zarządu koła i tak : 
Prezes  koła     - Kondrat Jerzy 
 Łowczy                Klemienia Mikołaj 
 Skarnik               Tymiński Tadeusz 
 Sekretarz             Pietrzykowski Henryk 
W skład komisji rewizyjnej weszli koledzy :  
   Smorczewski Tadeusz  przewodniczący 
   Mazurek Stanisław    członek 
   Karolczuk Franciszek  członek 
Rozliczenia za ubitą zwierzynę i zdaną do punktu skupu rozliczano na biorących udział w 
polowaniu w 40 % jej wartości .Przykładowo w dniu 2 . 02 .1980 roku w polowaniu na 
dziki uczestniczyło 13 kolegów , zdano tuszę dzika do punktu skupu w Hajnówce o wadze 
72 kg . po 70 zł za kilogram za co uzyskano 5040 zł , myśliwi otrzymali po 155 zł . 
 

 
 
Niebywała historia z leżącym już dzikiem o wadze 197 kg .Było to polowanie z gośćmi 
zagranicznymi z Niemiec . Dzik został raniony przez kolegę Romaniuka Władysława i 
został otropiony w młodniaku .Dokładnie obstawiliśmy to miejsce i w miot poszedł właśnie 
Władek . 
Nie było łatwe wypędzić ranne zwierzę jednak udaje się . Dzik wybiega z młodnika wprost 
między nogi kolegi Zdzisława Terpiłowskiego, podrzuca go do góry , pada chyba z pięć 
strzałów i widok na pierwszy rzut oka wydaje się niezbyt zadawalający . Leży dzik a 
także kolega Terpiłowski  . Lekarze polujący w naszym kole po chwili reanimacji 
przywracają koledze Zdzisławowi normalne funkcjonowanie . Podrzut przez dzika był 
dość wysoki  i Zdzisław spadł na głowę tracąc chwilowo przytomność .  
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Koło liczy 28 
członków i 1 członek 
niemacierzysty . W roku 
gospodarczym 1980 / 
1981 zarząd koła 
obradował 8 razy . 
Omawiane były sprawy 
gospodarcze i finansowe . 
Wraz z komisją rewizyjną 

postanowiono 
przeprowadzić rozmowy z zatrudnionymi przez koło dwoma strażnikami łowieckimi 
dotycząca spraw finansowych . Utrzymanie dwóch strażników okazuje się zbyt dużym 
obciążeniem , dlatego też w wyniku dość długich negocjacji uzgodniono , iż strażnik 
łowiecki będzie otrzymywał 1500 zł kwartalnie jako wynagrodzenie za prace plus amunicja 
na odstrzał drapieżników .W tym roku gospodarczym ponownie zakupiono 100 bażantów 
na zasilenie łowiska . Liczne kontrole w łowisku jak i opinia strażników łowieckich daje 
pod rozwagę dalsze działania koła w tym temacie . Stan bażantów nadal jest bardzo niski , 
i wnioskuje się , iż bażanty z hodowli wojlerowej nie dają sobie rady w warunkach 
naturalnych . Bezpośrednio po wypuszczeniu spotykaliśmy je nieopodal gospodarstw jak i 
we wsiach nieopodal , których były  
wypuszczane .Walka ze szkodnikami byłaby chyba bardziej efektywna niż wydatkowanie 
pieniędzy na zakup tych ptaków . Dyskutowano też nad formą polowań na dziki . 
Ostatnio przyjęta przez Walne Zebranie polowanie z psami w soboty i niedziele dało 
negatywne skutki . Dziki zostały przegnane z naszych terenów ,ponadto odstrzelono zbyt 
dużo loch .  

 

1981 
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Zgodnie z zaleceniami władz związku PZŁ należy zwiększyć procentowo odstrzał 
dzików młodych  Finanse koła za miniony sezon wygląda następująco : 
Dochody :  Fundusz ochrony łowisk                   31200 zł 
                  Polowania dewizowe                         78822 zł 
                  Składki                                                 6400 zł 
                  Za tuszę zwierzyny                             21757 zł 
                  Za tusze od myśliwych                         6549 zł 
                  Z „LASU” za tuszę łosia(dewizowe) 27511 zł 
                   Za odstrzelone lisy                             1250 zł 
                  Społeczny komitet                               6000 zł 
                                       Razem                        179489 zł 
Wydatki : 
Uprawa poletek                                      4594 zł 
Pobory strażnikom                               40200 zł 
ZUS                                                        7200 zł 
Organizacja polowań dewizowych      11300 zł 
Nagrody                                                 8000 zł 
Organizacja spotkań towarzyskich      16450 zł 
Rozwożenie karmy                                2800 zł 
Odszkodowania                                   30000 zł 
Zakup bażantów                                  11750 zł 
Zakup psów                                           7020 zł 
Utrzymanie psów                                     900 zł 
Premie myśliwym                                18386 zł 
Inne                                                        4350 zł 
    
                        Razem                        182035 zł 
Stan konta bankowego na dzień 31.03.1981 roku wynosi 63.569 zł 
Stan kasy na dzień 31,03.1981                                wynosi 7.371 zł 
 Razem                                                                                70.940 zł 
Czasopismo Łowiec Polski kosztuje  4 zł 
 
Urządzenia łowieckie – stan na dzień 31 marca 1981 roku .  
Paśniki dla zwierzyny grubej                                       29 
Ambony kryte                                                              12 
Paśniki dla zajęcy                                                         60 
Posypy dla bażantów                                                    31 
Budki dla kuropatw                                                      51 
Woliery                                                                           2 
 Pozyskanie zwierzyny  : 
Łosie     byki                   plan      2           wykonanie           1 
             Klępy                              2                                        1 
             Łoszaki                           1                                        0 
Sarny rogacze                              7                                  10 ( odstrzał dewizowy ) 
          Kozy                                  8                                        0 
          Koźlęta                              3                                        0 
Dziki                                          25                                      11 
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W dniach 22 do 28 maja gościliśmy w naszym kole myśliwych zagranicznych na rogacze 
.Odstrzelono dziewięć kozłów o wadze parostków ; 110,63,300,160,262,405,300,155,296 
gram 
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W dniu 6 czerwca 1982 roku odbywa się Walne zgromadzenie członków koła 
łowieckiego KUNA w Siemiatyczach połączone z wyborami nowych władz koła . 
Prowadzenie zebrania powierzono koledze Podgórskiemu Eugeniuszowi , który stwierdził , 
iż koło liczy obecnie 30 członków , w obradach zaś bierze udział 21 kolegów co stanowi 70 
% zrzeszonych w naszym kole . Stwierdza przy tym ,że wszelkie decyzje i wnioski 
podejmowane na dzisiejszym zebraniu będą prawomocne .  
Po głosowaniu tajnym nowy zarząd przedstawia się następująco : 
Kondrat Jerzy   -  Prezes koła 
Pietrzykowski Henryk  - łowczy 
Tymiński Tadeusz   - skarbnik 
Sadowski Stanisław  - sekretarz 
     Poprzednie Walne Zgromadzenie zobowiązało Zarząd Koła do odzyskania stawów 
rybnych w Ostrożanach w celu ich zagospodarowania . Zarząd występował w tej sprawie 
do Wojewody Białostockiego  lecz do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy żadnej odpowiedzi 
. Jednak Zarząd stoi na stanowisku że zagospodarowanie stawów poniosło by zbyt duże 
koszty ,              a w okresie późniejszym dużo problemów z dozorowanie stawów . 
Trudności ekonomiczne koła jak i sytuacja polityczna w kraju [ stan wojenny ] nie pozostaje 
bez wpływów na działalność kół łowieckich . Z powodu przekazania broni do depozytu 
przez wszystkich myśliwych nie wykonaliśmy planu odstrzału dzików . Występują duże 
trudności w zakupie karmy dla zwierząt .Uprawiamy trzy poletka karmowe . Zostały on 
obsiane kukurydzą i owsem .Na poletku z topinamburem posadziliśmy ziemniaki w celu 
wiosennego i letniego dokarmiania i zmniejszenia penetracji przez dziki pól uprawnych 
rolników .     W minionym sezonie zapłaciliśmy tytułem odszkodowań 23.000 zł co stanowi 

1982 
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30 % ogólnej kwoty odszkodowań wypłaconych przez Nadleśnictwo . Dużym problemem 
nadal jest odstrzał indywidualny zwierzyny grubej i płowej .          Na wydanych 26 
odstrzałów wykonano jedynie 2 . Dobra współpraca                 z organami MO pozwoliła 
ująć kłusownika z okolic wsi Lipiny .Oprócz kar sądowych tytułem odszkodowania za 
sarnę osobnik ten musiał zapłacić do kasy koła 5000 zł odszkodowania .  
 

Za zasługi łowieckie dla Polskiego Związku Łowieckiego kolega KONDRAT 
JERZY zostaje odznaczony srebrnym medalem zasługi . Oraz kolega BARTOSZEWICZ  
LUDWIK – brązowym medalem zasługi 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Koło liczy 34 członków macierzystych oraz 1 niemacierzysty ,koło gospodaruje na 4 
obwodach łowieckich o powierzchni ponad 20 tys . ha. Zatrudnionych jest trzech 
strażników łowieckich w formie płacy ryczałtowej. Taka forma zatrudnienia była 
konieczna ze względu na trudności finansowe koła. Problemem nr. 1 stało się 
kłusownictwo uprawiane przez okoliczną ludność. Zdejmowana jest duża ilość wnyków 
sideł itp. . urządzeń powodujących uśmiercanie zwierzyny . Nawiązaliśmy współpracę z 
organami MO celem przeciwdziałaniu temu zjawisku . Dało to określone efekty , lecz ta 
działalność musi być ciągła . Uważamy , że sama obecność myśliwych w łowisku powinna 
być przestrogą w zakładaniu tych urządzeń przez nielicznych śmiałków .Plan odstrzałów 
zwierzyny nie został wykonany i tak : 
Planowano odstrzał 25 dzików   odstrzelono 20 
Na plan 11 kozłów odstrzelono 4 , sarny kozy plan 19 odstrzelono   7  łosie byki plan 2 
wykonano 2 łosie klempy plan 2 wykonanie 1. 
Podjęto uchwałę , że za strzelonego lisa myśliwy płaci do kasy koła 500 zł i za każdego 
następnego też po 500 zł .Ustalono również ,że za strzelonego byka łosia myśliwy 
otrzymuje 20 % premii z wartości tuszy , natomiast przy odstrzale łosia klempy 25 % premii 

1983 
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. Przyjęto na staż kandydacki na myśliwego kol . Prochowicz Eugeniusz , Jurczuk Janusz , 
Mendrycki Wiktor , Urbański Ryszard , Siegień Eugeniusz 

Za działalność w Polskim Związku Łowieckim kolega PIETRZYKOWSKI 
HENRYK zostaje odznaczony srebrnym medalem zasługi Łowieckiej 
 

 
 
Po polowaniu zbiorowym na zające od lewej Klemienia Mikołaj , Podgórski Eugeniusz 
,Adamowicz Stanisław , Stopczyk Antoni , Zaremba Jan , ???? ,???? , Terpiłowski Tadeusz 
, Karolczuk Franciszek , ???? , Warszycki Władysław , Pietrzykowski Henryk 
 

  
 

Stan członków koła na dzień 29 . 04 . 1984 roku wynosi 34 kolegów i 5 stażystów . 
Na rozpatrzenie przez Walne Zgromadzenie oczekuje 10 podań o przyjęcie na staż 
kandydacki na myśliwego . Koło dzierżawi 4 obwody łowieckie o powierzchni ogólnej 
20.330 ha . w tym 4840 ha lasu . Średnia na jednego członka przypada 598 ha . Na trzech 
obwodach łowieckich zatrudnieni są strażnicy łowieccy na ryczałtach i na obwodzie 156 
strażnik społeczny – członek koła . W obwodzie 151 uprawiane są poletka o ogólnej 
powierzchni 1.5 ha , na których w 1983 roku zasiano owies i łubin z kukurydzą . Owies 
zebrano częściowo , a łubin z kukurydzą pozostawiono na poletka zaporowe .  

1984 
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Pozyskanie zwierzyny w minionym sezonie przedstawia się następująco : 
Łosie             plan        7                 wykonanie          6 
Sarny                          29                                          28 
Dziki                           24                                           25 
Lisy                             20                                           35 
Zające                                                                      148 
 Koło posiada konto w Banku Spółdzielczym w Siemiatyczach na którym gromadzi 
fundusze . Saldo na dzień 31 marca 1984 roku wynosi  : 
 W Banku                                             228.535 zł 
      W kasie                                                      870 zł 
Składka roczna na rzecz koła wynosi 600 zł .  
Pozyskana zwierzyna rozliczana jest następująco : 
 Za łosia byka myśliwy otrzymuje 20 % wartości 
      Za łosia klępę i łoszaka             25 % 
      Za dziki i sarny                             40 % 
      Za lisa pierwszego myślowy płaci 500 zł na rzecz koła za każdego następnego po 500 
zł więcej .  
      Za zające                                      40 % . 
Ważniejsze wpływy w sezonie przedstawiały się następująco ; 
Za odstrzeloną zwierzynę                         -           504.648 zł 
Wpłaty myśliwych za zwierzynę               -             39.720 zł 
Składki na rzecz koła                               -              21.545 zł 
Ważniejsze wydatki ; 
Premia myśliwym za odstrzeloną zwierzynę                                    135.541 zł 
Koszta dzierżawy obwodów                                                               46.839 zł 
Odszkodowania łowieckie                                                                  34.410 zł 
Zagospodarowanie obwodów                                                             28.630 zł 
Płace personelu                                                                                  18.900 zł 
Organizacja polowań zbiorowych                                                      10.700 zł 
 
  
 

 
 
W dniu 6 maja 1984 roku odbyło się zebranie sprawozdawczo – wyborcze w którym 

uczestniczyli ; 
1. Kondrat Jerzy 
2. Pietrzykowski Henryk 
3. Sadowski Stanisław 
4. Mendrycki Szymon 
5. Boratyński Jan 
6. Urbański Ryszard 
7. Adamowicz Stanisław 
8. Krasowski Karol 
9. Siegień Eugeniusz 
10. Mendrycki Włodzimierz 
11. Mendrycki Wiktor 
12. Karolczuk Robert 

13. Tatarczuk Bogusław 
14. Klemienia Mikołaj 
15. Mazurek Stanisław 
16. Kotelczuk Mikołaj 
17     Podgórski Jerzy 
18     Kondrat Wojciech 
19    Jurczuk Janusz 
20    Podgórski Eugeniusz 
21    Smorczewski Tadeusz 
22   Warszycki Władysław 
23   Zaremba Jan 
24   Terpiłowski Tadeusz 
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25  Terpiłowski Zdzisław 
26  Tymiński Tadeusz 

27   Suprunowicz Wiktor 
 

                                                     
Powołano nowy zarząd koła w 
skład którego weszli kol .  
Kondrat Jerzy           Prezes koła 
Mazurek Stanisław   Łowczy 
Tymiński Tadeusz     Skarbnik 
Sadowski Stanisław  Sekretarz 
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W dniach 30.05.1984 do 4.06.1984 roku dwóch myśliwych z Niemiec odstrzeliło osiem rogaczy o 
wadze parostków 328,272 241 ,544,230,169,283,315 gram  

Waga 544 gram jest to dotychczasowy rekord. Podprowadzającym był kolega Sadowski 
Stanisław . W dniu poprzedzającym polowanie odbyło się spotkanie gości zagranicznych z 
podprowadzającymi . W żartach gość z Niemiec sugerował , że interesują Go tylko rogacze 
medalowe . Wyjechaliśmy następnego dnia o godzinie 3 rano w okolice wsi Wiercień , gdzie 
właśnie miałem upatrzonego ładnego kozła . O godzinie 3.15 spotkaliśmy go na łące pod lasem . 
Było około 150 metrów . Pierwsze spojrzenia w lornetce nie zachwyciło gościa .Określił jako 
średniaka . Po krótkiej wymianie zdań zdołałem przekonać , że jest to ładny kozioł .Padł celny 
strzał . Po wypatroszeniu bez zachwytu i specjalnego zadowolenia pojechaliśmy dalej . Po 
spreparowaniu przed wieczorem dzwoni do mnie kolega Podgórski Eugeniusz [wynajmował 
kwaterę] z zapytaniem o wagę parostków .Gdy powiedziałem , że na mokro 650 gram ,proszę mi 
wierzyć – nie wiem czy minęła minuta od położenia słuchawki do momentu przyjazdu gościa na 
teren mojej posesji [ około 1 km .] . Oglądał z każdej strony ,ważył ,mierzył i powiedział –
KLAUS  bankrut . Mimo kilku dni pobytu nie wyciągał już sztucera z futerału . 

          W   
środku „bohater „  wyżej opisanej  historii 
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Polowanie wigilijne  , kolega Prezes Koła Jerzy Kondrat / z prawej /dzieli się opłatkiem z  
kolegą Urbańskim Kazimierzem /niestety śp .gdyż odszedł do krainy wiecznych łowów .  

            
 
Polowanie wigilijne od lewej ;Kondrat Jerzy , Urbański Kazimierz ,Szumarski Jerzy , Oleszczuk 
Waldemar , Bartoszewicz Ludwik , Mazurek Stanisław , Zaremba Jan , Klemienia Mikołaj , u 
dołu ; Stopczyk Marek , Mendrycki Wiktor , Stopczyk Antoni , Mendrycki Władysław 
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Od lewej stoją ; Karolczuk Franciszek , Mazurek Stanisław , Karolczuk Robert , Czapko Jan , 
Kondrat Jerzy , Podgórski Jerzy, Romaniuk Władysław , Romanowski Marek  
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